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Protokół nr 24/2021 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury Rady Gminy Mszana 

w dniu 28 stycznia 2021 r. 
 

Obrady rozpoczęto 28 stycznia 2021 r. o godz. 14:30, a zakończono o godz. 
16.30  tego samego dnia.  
W posiedzeniu wzięło udział 8 członków Komisji. Obrady były prawomocne. 
Obecni: 
1. Roman Bura 
2. Marek Kotula 
3. Piotr Kuczera 
4. Marek Liśnikowski 
5. Ilona Mura 
6. Krzysztof Rduch 
7. Wioleta Szotek 
8. Beata Wieszołek. 
Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie. W 
posiedzeniu wziął udział także Zastępca Wójta Gminy Mszana Pan Błażej 
Tatarczyk, Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Gąsior oraz pracownicy Urzędu 
Gminy.  
Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 

Punkt 1. Posiedzenie otworzyła i poprowadziła Przewodnicząca Komisji Pani 
Beata Wieszołek.   
Po stwierdzeniu prawomocności obrad powitała radnych i gości i przedstawiła 
porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury z dnia 

14 grudnia 2020 roku. 
3. Informacja o środkach pozyskanych z Fundacji JSW za lata 2019 – 2020. 
4. Realizacja Funduszu Sołeckiego w 2020 r. i zadania na 2021 r. 
5. Działania Gminy związane z ochroną powietrza i klimatu - PONE, Punkt 

Czyste Powietrze. 
6. Sprawy bieżące - opiniowanie projektów uchwał. 
7. Zakończenie posiedzenia. 
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Punkt 2. Do protokołu z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury z dnia 14 
grudnia 2020 roku nie było uwag.  
Przewodnicząca zarządziła jego przegłosowanie. Głosowało 8 radnych. Było 8 
głosów „za”. Protokół został przyjęty. 

Punkt 3. Informację o środkach pozyskanych z Fundacji JSW za lata 2019 – 2020 
przekazała Skarbnik Małgorzata Gąsior. 
W 2019 roku Gmina i jej jednostki podległe takie jak szkoły, przedszkola, 
ośrodek kultury, biblioteka, ośrodek sportu, ośrodek pomocy społecznej oraz 
stowarzyszenia działające w Gminie Mszana pozyskały z Fundacji JSW 564,9 tys. 
zł, zaś w roku 2020 – 548,8 tys. złotych na realizację zadań tzw. miękkich, ale 
również inwestycyjnych, związanych z doposażeniem placówek. W sumie w 
latach 2019 – 2020 pozyskano 1.113.852,49 zł. Największą jednorazową dotacją 
pozyskaną z Fundacji JSW była darowizna w kwocie 270 tys. złotych na zakup 
samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP Połomia w 2019 roku. 
Wykaz wszystkich projektów wraz z kwotami dotacji stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. 

Pytania zadawali: 

 Radny Piotr Kuczera – Czy środki te to osobne wpływy do budżetu niż te, 
które Gmina pozyskała od JSW za bezumowne korzystanie z działek oraz 
do kiedy będzie możliwość korzystania z darowizn Fundacji? 

 Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta Błażej Tatarczyk – środki pozyskiwane z 
Fundacji to inna pula od tych, które wpłynęły do Gminy od spółki 
węglowej. Do kiedy będzie możliwość korzystania z darowizn na razie nie 
wiadomo. Na pewno działalność Fundacji i wysokość środków, jakimi 
dysponuje, jest uzależniona od kondycji JSW. Dopóki Fundacja działa, 
Gmina, jednostki i organizacje pozyskują od niej wsparcie projektów. 
Również w bieżącym roku będą realizowane kolejne projekty, na niektóre 
z nich pozyskano środki jeszcze podczas grudniowego rozdania.  

  Na pytanie Radnego Kuczery, jakie budżet gminy ma dodatkowe korzyści 
z tej współpracy, Pani Skarbnik odpowiedziała, że z pozyskanych środków 
realizowane są różne działania miękkie, dodatkowe zajęcia w szkołach, 
wyjazdy, spotkania grup, ale również zakup pomocy dydaktycznych, 
wyposażenia świetlic i stołówek szkolnych, bibliotek, czy sprzętu dla OSP. 

 Pan Z-ca podkreślił, że działania te są możliwe dzięki dobrej współpracy 
Gminy z JSW i choć pojedyncze kwoty dotacji nie są może wysokie, 
jednak w ogólnym rozrachunku jest to pokaźna suma, która wspiera 
działalność oczekiwaną przez mieszkańców w różnych dziedzinach. 
Dodał, że w ubiegłym roku na terenie gminy powstały dwa aktywne 
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przejścia dla pieszych, na które dotację z Fundacji JSW pozyskał Powiat 
Wodzisławski. 

 Radna Ilona Mura zapytała o projekt Klubu Sportowego Płomień Połomia 
dotyczący wyjazdu na turniej w Wiśle – czy środki nie przepadną, jeśli 
zawody nie odbędą się z powodu pandemii? 

 Z-ca Wójta odpowiedział, że działalność klubów sportowych jest 
dozwolona, mimo panujących obostrzeń. 

 Na pytanie Radnego P. Kuczery co z projektami dla Koła Gospodyń 
Wiejskich czy Koła Emerytów w Gogołowej, które nie odbyły się z 
powodu pandemii, czy umowy będą aneksowane, odpowiedzi udzielił 
Przewodniczący Rady Gminy i przewodniczący ZERiI w Gogołowej, Marek 
Liśnikowski – formalności związane z umową pilotuje Gminny Ośrodek 
Kultury i Rekreacji. Zaplanowana w projekcie wycieczka została 
przesunięta na rok bieżący. 

Więcej pytań w tym punkcie nie było. 

Punkt 4. Realizację Funduszu Sołeckiego w 2020 r. i zadania na 2021 r. omówiła 
Pani Barbara Banko – insp. ds. zamówień publicznych w Urzędzie Gminy Mszana. 
Zadania zrealizowane w ramach funduszu w 2020 roku: 
Sołectwo Mszana - plan: 43 377,00 zł, wykonanie: 38 583,90 zł, pozostało:  
4 793,10 zł 

 Wyposażenie zaplecza kuchennego dla LKS START Mszan - plan:  
5 000,00 zł, wykonanie: 4 999,50 zł, pozostało: 0,50 zł 

 Stworzenie i wyposażenie kącika czytelniczego dla dzieci w GBP 
Mszana - plan: 2 000,00 zł, wykonanie: 2 000,00 zł  

 Zakup i montaż urządzeń rekreacyjnych do parku w Mszanie - plan: 34 
377,00 zł, wykonanie: 31 584,40 zł 

 Działalność kulturowa sołectwa - sylwester pod chmurką - plan: 2 
000,00 zł, wykonanie: 0,00 zł – nie zrealizowano z powodu obostrzeń 
pandemicznych. 

Sołectwo Połomia - plan: 43 377,00 zł, wykonanie: 42 611,75 zł, pozostało 
765,25 zł 

 Wykonanie oświetlenia altany sołeckiej wraz z zasilaniem - plan: 14 
760,00 zł, wykonanie: 14 760,00 zł 

 Wykonanie grilla do altany sołeckiej - plan: 14 000,00 zł, wykonanie: 
14 000,00 zł 

 Wymiana urządzeń i elementów podłoża na placyku zabaw w centrum 
Połomi - plan: 14 617,00 zł, wykonanie: 11 730,00 zł + 765,25 zł, 
pozostało: 2 121,75 zł  
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Sołectwo Gogołowa - plan: 43 377,00 zł, wykonanie: 43 079,10 zł, pozostało: 
297,90 zł 

 Zakup ozonatorów dla SP w Gogołowej - plan: 1 377,00 zł, wykonanie: 
1 079,10 zł, pozostało: 297,90 zł 

 Budowa placu zabaw przy SP w Gogołowej (po zmianie) - plan: 42 
000,00 zł, wykonanie: 42 000,00 zł. 
 

Zadania zaplanowane przez Zebrania Wiejskie w ramach funduszu na 2021 rok: 

Sołectwo Mszana - plan: 61 165,00 zł 

 Działalność kulturowa sołectwa: 3 000,00 zł 
 Remont altany sołeckiej i paleniska: 8 000,00 zł  
 Budowa oświetlenia na ul. Spacerowej i Ks. Tuskera: 45 000,00 zł 
 Zakup i nasadzenie drzew i krzewów na terenie sołectwa: 5 165,00 zł 

Sołectwo Połomia - plan: 61 165,00 zł     
 Wykonanie nawierzchni asfaltowej na drodze - odnoga ulicy Wolności: 

54 000,00 zł 
 Działalność kulturowa sołectwa: 7 165,00 zł    

Sołectwo Gogołowa - plan: 61 165,00 zł 
 Budowa oświetlenia ulicznego ul. Cichej: 61 165,00 zł. 

Głos zabierali: 

 Przewodniczący Rady Marek Liśnikowski zapytał, czy w planowanym 
remoncie altany sołeckiej w Mszanie nie można wykorzystać części 
podobnej altany, która będzie rozebrana przy okazji rewitalizacji centrum 
Gogołowej? 

 Z-ca Wójta odpowiedział, że są prowadzone uzgodnienia z firmą w 
sprawie rozebrania i przeniesienia w nowe miejsce altany. Ma stanąć 
przy boisku sportowym w Gogołowej. Co do altany w Mszanie, która w 
ubiegłym roku została zdemolowana – są informacje, że sprawa jest w 
prokuraturze, a więc prawdopodobnie sprawcę udało się namierzyć i 
trwa postępowanie. 

 Radny Piotr Kuczera – w sprawie położenia nawierzchni asfaltowej na 
odnodze ulicy Wolności – do którego miejsca ma być ta nakładka, czy aż 
do drogi technologicznej? 

 Zastępca Wójta odpowiedział, że przetarg pokaże, ile uda się wykonać 
nawierzchni. Przede wszystkim musi zostać naprawiony odcinek, przy 
którym stoją budynki, gdzie jest teraz nawierzchnia z klińca, od posesji p. 
Kołeczko do Fuks.  

Więcej głosów nie było. 
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Punkt 5. Działania Gminy związane z ochroną powietrza i klimatu 

- Informacje o realizacji Programu Ograniczania Niskiej Emisji dla Gminy 
Mszana przedstawiła Pani Natalia Nowak, insp. w Referacie Gospodarki 
Komunalnej i Funduszy Zewnętrznych. 
Gmina Mszana w roku 2020 w ramach realizacji PONE udzielała dotacji do 
wymiany kotłów w budynkach mieszkalnych na terenie gminy. Zrealizowano 
100 inwestycji przy wsparciu finansowym Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach, w tym: 
- kotły węglowe 5 klasy z automatycznym podajnikiem – 41 
- kotły gazowe – 56 
- kotły na pellet 5 klasy z automatycznym podajnikiem – 3. 
W budynkach indywidualnych zlokalizowanych na terenie Gminy Mszana 
zlikwidowano 95 sztuk wyeksploatowanych kotłów węglowych oraz 5 szt. 
wyeksploatowanych kotłów gazowych. 
Dofinansowanie udzielane było w wysokości 40% - nie więcej niż 5.000 zł na 
zakup i montaż kotła węglowego 5 klasy z automatycznym załadunkiem paliwa 
lub na pellet  5 klasy, również z automatycznym załadunkiem paliwa oraz w 
wysokości 50% - nie więcej niż 5.000 zł na zakup i montaż kotła gazowego.  
W roku 2020 złożono łącznie 109 wniosków, 100 inwestycji znalazło się na liście 
podstawowej, a 9 na liście rezerwowej. W ostateczności do momentu 
podpisania umowy o dofinansowanie Inwestora z gminą, wpłynęło od 
mieszkańców kilka rezygnacji   z przyznanej im dotacji. W związku z tym, szansę 
uzyskania dotacji do kotła otrzymali również mieszkańcy spoza listy 
podstawowej. Całość zadania wyniosła: 1.449.289,90 zł, w tym wkład 
mieszkańców: 956.221,90 zł, zaś suma dotacji: 493.158,00 zł. 

- Informacje na temat działania Punktu Czyste Powietrze przedstawiła 
Pani Patrycja Gadomska, insp. w Referacie Gospodarki Komunalnej i 
Funduszy Zewnętrznych. 
Od lipca 2020 roku działa w Urzędzie Gminy w Mszanie Punkt konsultacyjny 
Programu Czyste Powietrze, utworzony na podstawie porozumienia z 
Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Katowicach z dnia 6 marca 2020r.  
W roku 2020 złożono za pośrednictwem punktu 98 wniosków na poziom 
podstawowy i 7 wniosków na poziom podwyższony. Poziom podstawowy 
uprawnia do uzyskania dofinansowania na poziomie 30% kosztów 
kwalifikowanych, nie więcej niż limit wynikający z zakresu inwestycji, natomiast 
podwyższony poziom to dotacja na poziomie 60%, również nie więcej niż limit 
wynikający z zakresu inwestycji. Poziom podwyższony dotyczy beneficjentów, 
których dochód na członka gospodarstwa domowego nie przekracza kwoty: 
- 1400 zł – w gospodarstwie wieloosobowym 
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- 1960 zł – w gospodarstwie jednoosobowym. 
Informacje o zasadach Programu Czyste Powietrze udzielane są telefonicznie i 
ustnie w godzinach pracy urzędu, natomiast pomoc przy pisaniu wniosków jest 
udzielana w Punkcie we wtorki po wcześniejszym umówieniu terminu i godziny. 
Punkt świadczy również usługi konsultacyjne w zakresie rozliczania inwestycji. 
Na stronie internetowej gminy jest utworzona zakładka Program Czyste 
Powietrze, w której znajdują się wszystkie niezbędne informacje. 

Pytania zadawali: 

 Radna Wioleta Szotek – czy w 2020 roku jeden mieszkaniec mógł ubiegać 
się o dofinansowanie zarówno z programu gminnego PONE, jak i 
Programu Czyste Powietrze? 

 Odpowiedzi udzieliła insp. P. Gadomska – można łączyć wnioski. 
Warunkiem była umowa z gminą podpisana po 30 kwietnia. Umowy w 
2020 roku były zawierane z mieszkańcami w lipcu, a więc wszystkie te 
osoby mogły ubiegać się także o dotację z Czystego Powietrza. Wcześniej 
faktycznie nie było to możliwe, zmiana zaszła po wprowadzeniu zmian w 
Programie. 

 Radny Piotr Kuczera zadał pytanie, jak w Programie Czyste Powietrze 
liczony jest dochód na członka gospodarstwa domowego, netto, czy 
brutto oraz czy te kwoty w obecnym roku wzrosną? 

 Insp. Gadomska odpowiedziała, że pod uwagę bierze się kwoty netto. 
Urząd nie ma natomiast informacji, że kwoty te w nowym roku się 
zmienią. Do wniosku o dotację mieszkaniec musi dołączyć zaświadczenie 
o dochodzie wystawione przez Ośrodek Pomocy Społecznej. 

 Następnie Z-ca Wójta poinformował o zakończonym naborze wniosków o 
dotacje w ramach PONE w bieżącym roku. Wpłynęły 272 wnioski. 
Zabezpieczone w budżecie, tak jak w latach poprzednich, były środki na 
udzielenie 100 dotacji w kwocie do 5 tysięcy złotych każda. Z powodu 
ogromnego zainteresowania w tym roku Wójt Gminy podjął już starania 
o zwiększenie pożyczki w WFOŚ, co pozwoliłoby zrealizować wszystkie 
wnioski. 

 Skarbnik Gminy dodała, że zaplanowano 500.000 złotych, a potrzebne 
będzie około 1.300.000 złotych. 

Więcej pytań nie było. 

Punkt 6. W sprawach bieżących Komisja opiniowała projekty uchwał na 
najbliższą sesję Rady Gminy. 

a/ projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Wodzisławskiemu; 

Projekt omówił Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk. Projekt zakłada udzielenie w 
roku 2021 pomocy finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu w łącznej kwocie 
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200.000 zł z przeznaczeniem na realizację zadań przy drogach powiatowych na 
terenie Gminy Mszana. Szczegółowe warunki udzielenia pomocy finansowej i 
zasady rozliczania zostaną określone w porozumieniu pomiędzy Gminą Mszana 
a Powiatem Wodzisławskim. Pan Z-ca poinformował Radnych, że w związku ze 
staraniami władz gminy o kompleksową przebudowę przez Powiat ulicy 1 Maja 
w Mszanie, której projektowanie mogłoby się zacząć na przełomie 2021 i 2022 
roku, nie ma obecnie sensu remontowanie kolejnych odcinków chodnika przy 
tej drodze, natomiast zasadne jest przeznaczenie całej kwoty, 200.000 złotych, 
na budowę kolejnego odcinka chodnika wraz z odwodnieniem przy ulicy 
Centralnej w Połomi (od posesji p. Skorupa w kierunku Folwarku). 
Porozumienie zakłada, że Powiat dokłada taką samą ilość środków jak Gmina i 
jest nadzieja, że za te 400.000 złotych uda się dokończyć budowę chodnika na 
Centralnej. Przy okazji Gmina chce rozwiązać problem zalewania okolicznych 
pól wodą z tej ulicy, niedawno w tym rejonie odbyła się wizja lokalna, 
mieszkańcy narzekają na niszczenie upraw przez wodę. Natomiast w Gogołowej 
chodniki są obecnie w dobrym stanie, ponadto na naprawy w tym sołectwie 
można się starać o środki w ramach szkód górniczych.  
Dlatego zasadne byłoby przekazanie całości środków w tym roku na chodnik w 
Połomi. 

Pytania zadawali: 

 Radny Marek Kotula – w jakim zakresie miałaby być remontowana ulica 1 
Maja, o którą Gmina zabiega w Powiecie? Radny zwrócił uwagę, że 
chodnik na odcinku od Domu Przyjęć Atmosfera do sklepu Dino jest w 
katastrofalnym stanie. 

 Z-ca Wójta odpowiedział – Wójt Gminy zabiega o remont ulicy 1 Maja na 
całej długości, ponieważ droga, zwłaszcza wskutek obecnych objazdów, 
jest w fatalnym stanie. Również chodnik na kilku odcinkach jest bardzo 
zły, jednak nie ma sensu teraz przeznaczać środków na remont, jeśli jest 
szansa na kompleksową naprawę w późniejszym terminie. Gmina chce, 
aby projektowanie zaczęło się na koniec tego roku, a pod koniec 2022 
mógłby ruszyć  remont. 

 Radny Piotr Kuczera przypomniał, że budowa chodnika na ul. Centralnej 
miała być kontynuowana, jednak w ubiegłym roku nie zrobiono ani 
jednego metra, ponieważ Powiat wyjaśniał, że nie ma takich mocy 
przerobowych i w związku z tym środki w ramach ubiegłorocznego 
porozumienia zostały przeznaczone na ul. Turską w Mszanie. 
Pan Radny wyraził zdumienie, że już w ubiegłym roku czytał w lokalnej 
prasie, że w planach Powiatu jest remont ul. 1 Maja w Mszanie. Nie 
zostało to wcześniej omówione z Radnymi. Dlaczego zabiega się o 
remont drogi powiatowej w Mszanie, a nie w Połomi? Radny zaznaczył, 
że nie przekonują go wyjaśnienia, iż po remoncie mostku na ul. 



 8

Centralnej przez centrum będą mogły przejeżdżać tiry. Już teraz 
przejeżdżają, mimo że jest tam ograniczenie tonażu, zwłaszcza w czasie 
objazdów związanych z przebudową ulicy Wodzisławskiej. Zwrócił uwagę, 
że za chwilę Centralna będzie wyglądała tak jak droga na Grodzisko. 

 W odpowiedzi Pan Z-ca Wójta zwrócił uwagę, że stan ul. 1 Maja jest 
znacznie gorszy niż Centralnej. Na drodze w Połomi zostały przez Powiat 
wykonane roboty polegające na położeniu w kilku miejscach dużych 
nakładek asfaltowych. Natomiast jeśli Centralna zostanie gruntownie 
przebudowana, wraz z mostkiem, zostanie przez zabytkowe centrum 
sołectwa puszczony ruch tirów. Jeśli teraz ciężkie samochody jeżdżą tam 
mimo ograniczenia tonażu do 3,5 tony i jest to bardzo uciążliwe, to 
można sobie wyobrazić, co będzie się działo, gdy droga zostanie 
udostępniona do ruchu bez ograniczeń, a tak na pewno się stanie w 
przypadku kompleksowego remontu. Dlatego w przypadku ul. Centralnej 
lepszym rozwiązaniem są nakładki. 

 Radny P. Kuczera potwierdził, że można naprawiać drogę nakładkami, ale 
niech one obejmują duży zakres, a nie małe łatania. 

 Z-ca odpowiedział, że w ostatnim czasie zostało położonych kilka 
większych nakładek. Co do planów remontu ul. 1 Maja - jeśli również 
Powiat wyraża zasadność całościowego remontu, trzeba z tego korzystać 
i popierać te starania. 

 Dalej głos zabrał Radny Marek Kotula – czy są jakieś projekty, z których 
można byłoby uzyskać dofinansowanie na remont ulicy Konopnickiej i 
Kopernika w Mszanie? Ich stan na niektórych odcinkach jest fatalny. 

 Pan Z-ca odpowiedział, że już w zeszłym roku był plan opracowania 
projektu remontu, ale na przeszkodzie stanęły problemy z własnością na 
najbardziej zniszczonym odcinku, podmywanym przez wody gruntowe. 

 Pan Radny Kuczera zwrócił uwagę, aby przy projektowaniu remontów 
dróg nie zapomnieć o łączniku ul. Centralnej z Przyległą w Połomi, gdzie 
do wykonania pozostało 120 metrów nawierzchni wraz z korytkami 
odwadniającymi.  To na pewno nie jest duży koszt. 

 Radna Ilona Mura wnioskowała o odwodnienie i nową nawierzchnię na 
odcinku ulicy Styry. 

 Z-ca Wójta odpowiedział, że ten remont musi być na razie odłożony w 
czasie, ponieważ w sąsiedztwie jest realizowana bardzo duża inwestycja 
przebudowy ul. Tuskera i Mickiewicza. 

 Na pytanie Radnego Krzysztofa Rducha o możliwość remontu ul. 
Chabrowej w Mszanie, Pan Z-ca odpowiedział, że przy tej drodze Gmina 
ma największy problem jeśli chodzi o sprawy własnościowe i na razie nie 
wiadomo, jak je rozwiązać. 
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 Radny P. Kuczera zgłosił interwencję w sprawie ul. Szybowej w Połomi, 
która była robiona przy okazji prac związanych z budową autostrady. Na 
nawierzchni pojawiło się bardzo dużo spękań poprzecznych i tworzą się 
dziury. 

 Pan Z-ca odpowiedział, że zgłosi ten problem pracownikowi Referatu. 
Zwrócił uwagę, że niestety na tę drogę nie ma już gwarancji. 

Więcej pytań i głosów nie było.   
Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania 
projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Wodzisławskiemu. Głosowało 8 radnych. Było 8 głosów „za”. 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt. 

 
b/ projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Mszana na lata 2021 – 2028. 

Projekt omówiła Skarbnik Małgorzata Gąsior. W związku z niewykorzystaniem 
środków w 2020 roku zachodzi konieczność dokonania przesunięcia środków i 
zwiększenia limitu wydatków w 2021 r. Zmiany dotyczą dwóch przedsięwzięć 
wieloletnich: 

1. Projekt „Ja też idę do przedszkola – utworzenie nowego oddziału 
przedszkolnego w Gogołowej”. 

Zadanie realizowane jest przez jednostkę Urząd Gminy w Mszanie. Celem jest 
utworzenie nowego oddziału przedszkolnego w Gogołowej poprzez 
przebudowę i zmianę użytkowania części pomieszczeń szkoły podstawowej. 
Łączne nakłady finansowe wynoszą 385.000,00 zł, limit wydatków planowanych 
do poniesienia w 2021 roku wynosi 279.791,94 zł. Limit zobowiązań na to 
zadanie wynosi 14.634,65 zł. 

2. Przedsięwzięcie pn. „Przebudowa dróg gminnych ul. Ks. Tuskera (nr 
663003S) i ul. Mickiewicza (nr 663001S) w miejscowości Mszana wraz z 
przebudową skrzyżowania z drogą powiatową 5021S- ul. 1 Maja”. 

Zadanie realizowane w ramach Funduszu Dróg Samorządowych oraz 
Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w okresie 2020–2021. Celem jest 
poprawa bezpieczeństwa uczestników ruchu drogowego na terenie gminy. 
Łączne nakłady finansowe wynoszą 2.460.000,00 zł, limit wydatków 
planowanych do poniesienia: w 2021 roku wynosi 2.222.832,00 zł. Limit 
zobowiązań na to przedsięwzięcie wynosi 178.979,98 zł. 

Pytania zadawali: 

 Radny Piotr Kuczera – w którym miejscu w szkole w Gogołowej ma 
powstać dodatkowy oddział  przedszkolny? 

 Z-ca Wójta odpowiedział – nad biblioteką, naprzeciwko stołówki, na 
jednym poziomie będą dwa oddziały. 
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Więcej pytań nie było.  Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w 
sprawie zaopiniowania projektu uchwały. Głosowało 8 radnych. Było 8 głosów 
„za”. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt. 
 

c/ projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Mszana na 2021 
rok. 

Projekt omówiła Skarbnik Małgorzata Gąsior. W związku z otrzymaną 
informacją o podpisaniu w dniu 15.01.2021 umowy o dofinansowanie dla 
projektu pn: „Przedszkole na start – utworzenie oddziału przedszkolnego w 
Gogołowej” oraz dla projektu pn: „Ja też idę do przedszkola – utworzenie 
nowego oddziału przedszkolnego w Gogołowej, jak również biorąc pod uwagę 
złożone wnioski kierowników jednostek organizacyjnych o dokonanie zmian w 
budżecie zachodzi konieczność dokonania zmian w planie dochodów 
i wydatków budżetu gminy na 2021 r., zgodnie z objaśnieniami do projektu.  
Największą zmianą, oprócz wprowadzenia projektów dotyczących utworzenia 
nowego oddziału przedszkolnego w Gogołowej, jest wprowadzenie zadania: 
wykonanie modernizacji dużej niecki basenowej na Krytej Pływalni w Połomi, 
na co zaplanowano 350.000,00 złotych. Zadania tego nie było w kosztorysie 
przy trwającym remoncie pływalni.  

Pytania zadawali: 

 Radny Piotr Kuczera – o źródło wpływów z najmu i dzierżawy składników 
majątkowych w kwocie 391 tysięcy złotych? 

 Pani Skarbnik odpowiedziała, że jest to grudniowa wpłata za dzierżawę 
działek na Pochwaciu. Kolejna umowa będzie jeszcze do 18 stycznia br. 

 Radny P. Kuczera – odnośnie wprowadzenia nowego zadania przy 
remoncie basenu – zwrócił uwagę, że 31 stycznia inwestycja ma być 
gotowa, tymczasem pływalnia wygląda jak wielki plac budowy. Teraz 
wprowadza się nowe zadanie i środki na wykonanie modernizacji dużej 
niecki basenowej, która nie miała być robiona. Była mowa tylko o 
remoncie małej niecki. Co więc się stało i czy są jakieś dokumenty, 
korespondencja między Gminą a firmą w tej sprawie? Radny 
przypomniał, że przy okazji remontu pływalni prosił o wykonanie jacuzi, 
co byłoby dobrze odebrane przez użytkowników obiektu. Usłyszał jednak, 
że byłaby to droga inwestycja. Jacuzi to koszt 200 tys. złotych, 
tymczasem teraz wprowadza się do budżetu wykonanie nieplanowanych 
wcześniej robót za 350 tys. złotych. Jest to dziwne. 

 Pani Skarbnik wyjaśniła, że remont dużej niecki będzie osobnym 
zadaniem, na które zostanie ogłoszony przetarg i podpisana nowa 
umowa. Nie będzie to rozszerzenie poprzedniego zadania. 
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 Pan Radny Kuczera wyraził oburzenie, że firma remontująca Krytą 
Pływalnię w sierpniu 2020 roku podpisała umowę, a prace zaczęła z 
dwumiesięcznym opóźnieniem, o czym on wielokrotnie sygnalizował. Od 
1 lutego tego roku z basenu powinni korzystać ludzie, tymczasem końca 
remontu nie widać. 

 Pan B. Tatarczyk, Z-ca Wójta odpowiedział, że faktycznie, firma zaczęła 
remont z opóźnieniem, a gdy już weszła na obiekt, plany pokrzyżowała 
pandemia – pracownicy byli na kwarantannie, a jeden nawet zmarł z 
powodu COVID-19. Firma właśnie sytuacją pandemiczną tłumaczy 
opóźnienia i jest to zasadne. Uwzględnił to także Urząd Marszałkowski, 
do którego Gmina zwróciła się o prolongatę terminu rozliczenia projektu. 
Pan Z-ca  dodał, że do projektu, w ramach którego Gmina wnioskowała o 
dofinansowanie, które otrzymała, nie można było wpisać wszystkich 
zadań, które należy wykonać przy okazji tak gruntownego remontu. Nie 
dało się też przewidzieć wielu zastanych usterek. Dlatego wykonano 
część prac dodatkowych. Jest to zasadne, biorąc pod uwagę, że chcemy, 
aby basen służył przez kolejnych wiele lat i nie trzeba było wkrótce znów 
go zamykać, aby przeprowadzać kolejne remonty. Decyzja o remoncie 
dużej niecki basenowej zapadła na dniach – wzięto pod uwagę, że 
bardziej zasadne jest przeprowadzenie zadania teraz, gdy w basenie nie 
ma wody, obiekt jest i tak zamknięty i nie korzystają z niego ludzie, niż za 
dwa lata spuszczać wodę i na kolejne miesiące zamykać pływalnię. 

 Na pytanie Radnej Ilony Mura, czy cały remont przesunie się przez to w 
czasie, Z-ca Wójta odpowiedział, że tak, bo firma nie zdąży w terminie. 
Jeśli środki na dodatkowe zadanie zostaną przyznane na sesji, można 
będzie od razu ogłosić przetarg i wykonać remont dużej niecki jeszcze w 
trakcie trwania innych prac na pływalni. 

 Po dalszej dyskusji Radny Piotr Kuczera zawnioskował, aby przy okazji 
remontu wykonać na basenie także jacuzi. Skoro są środki finansowe na 
remont dużej niecki, to znajdą się też na jacuzi. Mogłoby stanąć w 
miejscu, gdzie była stara widownia. 

 Z-ca Wójta zwrócił uwagę, że na jacuzi już nie ma miejsca. Stara 
widownia została zagospodarowana na dodatkową saunę. Choć sama 
sauna jest stosunkowo niewielka, trzeba było spełnić wszystkie wytyczne 
sanepidu dotyczące odpowiedniego metrażu na prysznice, toalety i 
przejścia. Budowa jacuzi to również konieczność spełnienia kolejnych 
wymogów dotyczących metrażu i innych wytycznych sanepidu. 

 Na pytanie Przewodniczącego Rady Gminy Pana Marka Liśnikowskiego, 
ile lat ma duża niecka basenowa, Z-ca Wójta odpowiedział – 20, jest od 
początku istnienia basenu. 
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 Przewodniczący Rady wyraził zdanie, że w takim razie dobrze, aby była 
wymieniona przy okazji obecnego remontu. 

 Radna I. Mura dodała, że jeśli chce się na pływalnię przyciągnąć 
mieszkańców, to oferta musi być atrakcyjna. 

 Z-ca Wójta poinformował, że remont basenu był wielokrotnie 
konsultowany z Dyrektorem Gminnego Ośrodka Sportu Adamem 
Antończykiem, informował on, że ludzie korzystający z obiektu oczekują 
nowej sauny. To dobrze, że udało się tę dodatkową saunę 
wygospodarować w i tak niedużej bryle obiektu, bez konieczności 
rozbudowy. 

 Pani Skarbnik podkreśliła, że remont basenu jest potężną inwestycją w 
budżecie – 3,9 mln zł, ale warto dołożyć jeszcze te 350 tysięcy i mieć 
kompleksowo zmodernizowany obiekt. Tym bardziej, że trwa okres 
pandemii i basen i tak na razie nie przynosiłby dochodów. 

 Na pytanie Pana Radnego Kuczery, czy firma prowadząca remont będzie 
płacić kary za niedotrzymanie terminu, Pan Z-ca Wójta odpowiedział, że 
nie, bo Gmina wyraziła zgodę na prolongatę terminu z uwagi na skutki 
COVID-19.  

Więcej pytań nie było.  Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w 
sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 
Mszana na 2021 rok. Głosowało 8 radnych. Było 7 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 1 „wstrzymujący się”.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 

Dalej w sprawach bieżących głos zabierali: 

 Przewodniczący RG M. Liśnikowski – na jakiej zasadzie działają aktywne 
przejścia dla pieszych na drogach powiatowych w Połomi i Gogołowej? 
Czy sygnały świetlne mają się włączać gdy do przejścia zbliża się pojazd, 
czy pieszy? Na razie migają, gdy nadjeżdża auto. 

 Z-ca Wójta odpowiedział, że przekaże to do Powiatu. 
 Radna Wioleta Szotek zgłosiła prośbę rodziców, aby przy okazji 

utworzenia nowego oddziału przedszkolnego w Gogołowej uwzględnić 
podjazd na schodach dla wózków – w formie rynien. 

 Z-ca Wójta odpowiedział, że jest to niemożliwe, ponieważ schody nie 
mogą być zawężone. Konieczna byłaby budowa nowej pochylni obok 
schodów. 

 Na pytanie Radnego P. Kuczery, gdzie obecnie garażuje wóz OSP 
Gogołowa, Przewodniczący M. Liśnikowski, który jest członkiem straży 
odpowiedział, że w wydzielonym pomieszczeniu wiaty wolnostojącej 
będącej własnością Gminy. 
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 Radny P. Kuczera zapytał o nowe garaże w Mszanie na samochody 
gospodarcze – jak się sprawdzają, czy nie mają zbyt wąskich drzwi? 

 Pan Z-ca Wójta odpowiedział, że jest to bardzo trafiona inwestycja. W 
planach jest jeszcze utwardzenie dojazdu, Gmina już znalazła projekt, z 
którego można spróbować sięgnąć po środki na ten cel. Teraz teren przy 
ul. Tuskera jest częściowo użyczony firmie, która remontuje drogę – na 
sprzęt i materiały. Co do drzwi w garażach – przy garażowaniu 
największego auta konieczne jest składanie lusterek, ale to nie jest duży 
problem, a montaż szerszych drzwi powodowałby niewspółmiernie 
większe koszty. Natomiast w środku garaży jest dużo miejsca.  

 Na pytanie Radnej I. Mura, które samochody są tam garażowane, Pan Z-
ca odpowiedział: vw, fiat ducato i fiat talento. 

 Na pytanie Radnego P. Kuczery, gdzie parkuje auto osobowe, Z-ca 
odpowiedział – u Wójta, który najczęściej korzysta z niego w celach 
służbowych. Auto jest też do dyspozycji pracowników wykonujących 
wyjazdy służbowe. 

 Nawiązując do dużego zainteresowania dotacjami na wymianę kotłów, 
Pan Radny Kuczera zapytał, z jakich środków Gmina chce sfinansować 
dodatkowe wnioski – własnych, czy pożyczki? Zwrócił uwagę, że Gmina 
ma środki z JSW za sprzedaż terenów, po co więc robić losowanie, skoro z 
tej puli można sfinansować wszystkie wnioski. 

 Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Pani M. Gąsior – korzystniejsze dla Gminy 
jest zaciągnięcie pożyczki na taki cel, ponieważ może być ona w części 
umorzona. Umorzenie można przeznaczyć na inne cele ekologiczne. 

 Pan Z-ca Wójta powiedział, że  do wykonania jest na przykład 
termomodernizacja kolejnego skrzydła szkoły w Połomi. Tam można by 
wykorzystać umorzenie. Będą to dodatkowe pozyskane środki, co uważa 
za zasadną, gospodarską politykę – szukanie dodatkowych źródeł 
finansowania. 

 Dalej w sprawach bieżących Pan Radny P. Kuczera przekazał prośbę 
mieszkańców odnogi ul. Centralnej w rejonie p. Koźlik o naprawę drogi. 
Mieszkańcy przekazali grunt za złotówkę, czekają na remont. 

 Z-ca Wójta skorygował, że ten odcinek nie jest przekazany za złotówkę. 
Grunt ten czeka na komunalizację, sprawa jest w Wydziale Komunalizacji 
Urzędu Wojewódzkiego. 

 Radna I. Mura wyraziła zaniepokojenie, że od dłuższego czasu nie widać 
postępu prac na przebudowywanej drodze wojewódzkiej – ulicy 
Wodzisławskiej.  

 Z-ca Wójta odpowiedział, że w planach firmy było asfaltowanie, ale na 
razie nie pozwala na to pogoda. 
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 Radny Roman Bura w temacie remontu ul. Wodzisławskiej zwrócił uwagę 
na wiele złych rozwiązań projektowych i dokonanych poprawek. Z-ca 
Wójta przyznał, że tak trudnej przeprawy jak przy tej drodze nie było 
nawet podczas budowy autostrady. Gmina bardzo często musi 
interweniować u wykonawcy w imieniu mieszkańców.   

 Na pytanie Przewodniczącego RG M. Liśnikowskiego o planowany termin 
zakończenia remontu kapliczki w Gogołowej, Z-ca Wójta poinformował, 
że zadanie ma być wykonane do 1 maja 2021 roku, na Mszę św. z okazji 
Dnia Strażak, tradycyjnie sprawowaną w kapliczce. Do tego czasu mają 
również wrócić do niej restaurowane figury. 

 Na prośbę Pani Radnej I. Mura, żeby wzmocnić monitoring na parku, Pan 
Z-ca odpowiedział, że jest złożony w tym temacie wniosek do Fundacji 
JSW. 

 Radna I. Mura przekazała też prośby mieszkańców o zakup nowego 
oświetlenia choinki w parku, ponieważ obecne jest nieatrakcyjne. 

 Radna I. Mura zapytała, czy mieszkańcy, którzy zadeklarowali 
kompostowanie bioodpadów, mogą wywozić jakieś odpady zielone na 
PSZOK? 

 Z-ca Wójta odpowiedział, że mogą oddać odpady niekompostowane, np. 
gałęzie i inne, których nie można kompostować. 

 Na pytanie Radnego P. Kuczery, czy Gmina może monitorować o 
wprowadzenie ulgi dla mieszkańców, którzy nie oddają popiołu, bo mają 
piec gazowy, Z-ca Wójta odpowiedział, że samorząd gminny, w ramach 
Śląskiego Związku Gmin i Powiatów już chyba trzy razy podnosił temat tej 
ulgi. Władze państwowe odpisują, że na razie nie przewidują zmian 
legislacyjnych w ustawie. 

Więcej głosów nie było.  
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Beata Wieszołek zamknęła 
posiedzenie Komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury 
/-/ Beata Wieszołek  
 
Protokołowała:   
/-/ Mirosława Książek-Rduch                                                                                                                                          


